

## Referat frivilligmøde i Støtteforeningen for Hospice Vangen Mandag, den 25. november 2024 kl. 15.00

### Referat:

|   |  |
|---|--|
| 1 | <b>Godkendelse af dagsorden</b><br>Der er indsendt et punkt til eventuelt fra Grete Iversen.<br>Godkendt.  |
| 2 | <b>Information</b><br><br><b>Nyt fra formanden for Frivilligrådet, Bent Korsgaard</b><br>Bent bød velkommen til mødet og julefrokosten.<br>Orienterede om indstillingen af formand for bestyrelsen, Birte Rasmussen, som "Årets Ildsjæl" i forbindelse med Aalborg Awards. Der var indbudt til et "interessant" arrangement i Aalborg Kongres- og Kulturcenter. Vi vil naturligvis gerne indstilles igen, men det er nok ikke nødvendigt at vi møder op til selve uddelingen.<br>Siden sidst er der også tiltrådt ny frivilligkoordinator, Lars Nøhr.<br><br><b>Nyt fra Frivilligkoordinator, Lars Nøhr</b> <ul style="list-style-type: none"><li>- Velkommen til nye frivillige<br/>Vi har fået 8 nye frivillige i Støtteforeningen. 5 af dem var til stede under mødet og præsenterede sig selv.</li><li>- Status frivillige<br/>Vi er i alt 64 frivillige, hvoraf 47 er måltidsværter. 2 frivillige er pt. på orlov.</li><li>- Nye aktiviteter på Hospice<ul style="list-style-type: none"><li><u>Gudstjeneste:</u><br/>Birgit Trolle orienterede om samarbejdet med hospicepræst Ane Katborg, der har resulteret i ændringer i gudstjenesterne med bl.a. temaer for hver gudstjeneste.<br/>Patienter og pårørende inviteres på dagen med en lille pose med symboler på temaet og en tekst fra præsten.</li><li><u>Fælleslæsning:</u><br/>Alice Bentzen orienterede om projekt i samarbejde med Aalborg Bibliotekerne omkring fælleslæsning og gav et eksempel på en af de tekster der kunne fælleslæses i Orangeriet.</li><li><u>Kreavogn:</u><br/>Bestyrelsen har bevilget penge til indløb af en "kreavogn" der samler de kreative materialer og kan køres rundt i huset. Der efterspørges</li></ul></li></ul> |

|   |  |
|---|--|
|   | <p>frivillige der vil medvirke til, at stå for krea-vognen og evt. afholde krea-eftermiddage på Hospice.<br/>Vognen leveres i begyndelsen af det nye år.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Orientering fra bestyrelsesmøde: <ul style="list-style-type: none"> <li>- Kørselsgodtgørelse for frivillige</li> </ul> </li> </ul> <p>Kørselsgodtgørelse ændres fra 1. januar 2025 til statens minimumstakst (pt. kr. 2,23 pr. km.). Kørselsgodtgørelse ydes bl.a. til frivillige der holder foredrag for foreninger m.v.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Kommunikationsstrategi for Støtteforeningen</li> </ul> <p>Bestyrelsen har godkendt en kommunikationsstrategi for Støtteforeningen der indeholder bl.a. hjemmeside, Facebook-, Instagram- og LinkedInprofiler.</p> <p>Der henvises i øvrigt til referat fra bestyrelsesmøde den 4. november (kan findes på <a href="#">hjemmesiden</a>).</p> |
| 3 | <p><b>”Måltidet og kommunikation”</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Oplæg fra Pia Poulsen og Hanne Nørgaard</li> </ul> <p>Pia og Hanne gav et meget fint oplæg og rollespil om emnet. Oplægget indeholdt bl.a. emner som:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>Portionsstørrelser.</li> <li>Anretning.</li> <li>Opvarmning.</li> <li>Anvendelse af skåle.</li> <li>Kommunikation med sygeplejerskerne.</li> </ul> <p>Mange tak til Hanne og Pia for indlægget.</p> <p>Lars Nøhr oplyste, at der for nye frivillige blev afholdt et kursus og han vil søge bestyrelsen om penge til, at afholde et kursus for alle frivillige i løbet af foråret.</p>  |
| 4 | <p><b>Valg til Frivilligrådet</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Valg af 2 repræsentanter til Frivilligrådet:</li> </ul> <p>Carsten Froulund og Bent Korsgaard var på valg til Frivilligrådet. Carsten ønsker ikke at genopstille. Bent stiller op til genvalg.</p> <p>Nyvalgt blev:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>Birgit Trolle (nyvalgt)</li> <li>Bent Korsgaard (genvalgt)</li> </ul> <p>Tillykke med valget!</p>  |
| 5 | <p><b>Næste møde</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Dato for næste møde udsendes lige efter nytår.</li> </ul>  |
| 6 | <p><b>Evt.</b></p> <p>Grete Iversen fremsendte inden mødet følgende til eventuelt:</p>   |

|   |   |
|---|---|
|   | <p>For nogle år siden blev det besluttet, at der skulle være grillaftener. God ide. Samtidig blev der fra tidl. koordinator opfordret til, at alle skulle have mulighed for at være medvært.</p> <p>Det er godt med en fast til at passe grillen. Det er ikke muligt i dag, da tre frivillige hurtigt sætter sig på sammen.</p> <p>Nu har køkkenet lavet et nyt tiltag med fremmed mad hver 2. tirsdag. Hvad er sket. De samme tre herrer har sat sig på frem til jul. Det synes jeg og andre, jeg har talt med, ikke er i orden. Jeg synes, der skal være lige muligheder.</p> <p>Lars Nøhr redegjorde for hans synspunkter omkring de mindre "netværk" der dannes i forbindelse med nogle særlige aktiviteter på Hospice, bl.a. havegruppen og sangkor.</p> <p>Det er ikke hensigtsmæssigt, at der etableres "lukkede klikker" blandt os frivillige. Det tjener derimod heller ikke noget formål at ændre på succesfulde aktiviteter hvor det er de frivillige eller en gruppe af frivillige der har taget initiativ til og ansvar for aktiviteten.</p> <p>Lars Nøhr lover at tage spørgsmålet op med Frivilligrådet på deres første møde i det nye år.</p> <p>Punktet kommer på frivilligmøde i foråret.</p> |
| 7 | <b>Julefrokost</b>  |

Referent: Lars Nøhr